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Abstract (en)
Heating element for igniting pyrotechnical charges comprises a structured resistance layer arranged on a base body, and contact fields arranged in
an overlapping manner on the two ends of the resistance path. The heating element has a weight of 1.0 x 10-9-4.0 x 10-9 kg, a specific resistance of
1 x 10-6-2 x 10-6 omega m, and a specific heat capacity of 100-400 W/(kgK). An independent claim is also included for the production of the above
heating element comprising pressing glass or a glass ceramic in a screen printing process on a base body, and drying and sintering the base body.

Abstract (de)
Das Heizelement zum Zünden pyrotechnischer Ladungen besteht aus einem Grundkörper, einer strukturierten Widerstandsschicht, die auf dem
Grundkörper angeordnet ist, und Kontaktfeldern, die überlappend auf den beiden Enden der Widerstandsbahn angeordnet sind. Erfindungsgemäß
beträgt die Masse 1,0·10<-9> kg bis 4,0·10<-9> kg, der spezifische Widerstand von 1·10<-6> Ohm·m bis 2·10<-6> Ohm·m und die spezifische
Wärmekapazität des Heizelements von 100 W/(kg·K) bis 400 W/(kg·K). Das Heizelement hat relativ große Masse und relativ hohen spezifischen
Widerstand, was die Empfindlichkeit auf elektromagnetische Störungen verringert. Die Widerstandsschicht kann aus gesinterter Ag/Pd-
Widerstandspaste oder gesinterter Ag/Au/Pd-Widerstandspaste oder aus gesinterter Pt/W-Widerstandspaste bestehen. Die Kontaktfelder können aus
gesinterter AgPdoder AgPt-Dickschichtleiterpaste bestehen. <IMAGE>
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